
Oss, 11 november 2015 
 
 
Betreft: reactie op brief wethouder inzake Stadse Boeren Oss 
 
 
Geachte wethouder van der Schoot, 
 
Vandaag heeft u bijgevoegde brief gestuurd naar de gemeenteraad en een kopie naar de 
Stadse Boeren Oss. Via deze weg wil ik graag reageren op de brief, omdat er toch een aantal 
zaken in staan die wat ons betreft niet kloppen of waarop wij een andere zienswijze hebben. 
Het lijkt me goed om deze zaken te benoemen zodat het niet boven de markt blijft hangen, de 
best mogelijke besluitvorming kan plaatsvinden en wij met u een goed vervolg kunnen geven 
aan het Stadse Boeren Oss project. 
 
De opmerkingen heb ik in bijgevoegde brief na elke paragraaf toegevoegd (indien van 
toepassing). Dit om de leesbaarheid en referentie zo juist mogelijk te houden. Als er geen 
opmerking onder een paragraaf staat, dan zijn wij het eens met u. 
 
Alvorens u te verwijzen naar mijn opmerkingen, wil ik graag nogmaals benadrukken dat de 
samenwerking met de gemeente altijd heel goed is geweest. Zeker op ambtelijk niveau zijn 
we altijd heel goed geholpen. Wij waarderen dat zeer. 
 
Ik hoop u via deze weg voldoende te hebben geïnformeerd en zie uw uitnodiging voor een 
vervolggesprek met belangstelling tegemoet. 
 
 
Met vriendelijke groet namens de Stadse Boeren Oss, 
 
 
 
 
 
Erwin van Litsenburg 
 
 
PS: Een kopie van deze reactie wordt via de Griffie verzonden aan de overige leden van het 
college, de leden van de gemeenteraad Oss en de burgerleden. 
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Geachte gemeenteraad, 

 

Tijdens de Adviescommissie Ruimte op 5 november 2015 sprak de heer van Litsenburg in, 

namens de Stadse Boeren Oss, over programma 6 Duurzaamheid Milieu en Buitengebied. 

Hierbij stuur ik u een toelichting met de redenen waarom wij het huidige voorstel van de Stadse 

Boeren Oss niet hebben overgenomen. U kunt de informatie betrekken bij de bespreking van de 

programmabegroting. 

 

Reactie Stadse Boeren Oss: 

Hierboven zegt u: “waarom wij het huidige voorstel … niet hebben overgenomen.”. Daarover 

het volgende: wij hebben op uw verzoek een voorstel gedaan als voorzet, als praatstuk, als iets 

om samen aan verder te werken. Niet om het klakkeloos over te nemen. Wij hebben tijdens het 

gesprek op 12 oktober aangegeven dat we graag horen of dingen op een andere manier 

ingevuld of beschreven moeten worden en hoe we samen verder kunnen. Daarbij hebben we 

ook aangegeven dat wij het voorstel hebben gemaakt zonder dat wij exact weten hoe dit soort 

processen lopen bij de gemeente, in begrotingen van de gemeente en hoe een mogelijke 

samenwerking eruit kan / moet zien. Een hulpvraag aan u dus… Toen heeft u inderdaad 

aangegeven dat u moeite heeft met de vorm (het is niet volledig vrijwilligerswerk en ook niet 

volledig uitbesteden aan een professionele partij, het is iets ertussenin). U zou daar intern over 

gaan discussiëren en er bij ons op terug komen. Helaas hebben wij daarover niets meer 

vernomen, anders dan dat u niet met ons verder wilde. 

Datum Ons kenmerk Behandeld door Doorkiesnummer 

11 november 2015 -- Weth. V.d. Schoot -- 

Onderwerp    

Reactie op ingekomen stuk bij inspraak Stads 

Boeren tijdens de Adviescommissie Ruimte op 5  

november 2015 

  

   

   

   E-mail gemeente@oss.nl 
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Wilt u bij uw reactie de  

datum van deze brief en 

ons kenmerk vermelden? 

AAN 

de gemeenteraad 

-.- 

 

 



Volgvel Ons kenmerk 

3  
 

 

Waardering   

Zoals ik het afgelopen jaar bij diverse gelegenheden heb uitgedragen, zijn wij om allerlei 

redenen een warm pleitbezorger van stadslandbouwtrajecten. De Stadse Boeren Oss hebben 

met hun activiteiten een belangrijke rol gespeeld bij de realisatie van de diverse projecten. Ik 

benadruk nogmaals dat wij dat zeer waarderen. De presentatie van de Stadse Boeren-

community hebben wij dan ook van harte toegejuicht. 

 

Samenwerking 

Als gemeente hebben wij ons niet beperkt tot het stimuleren van de initiatieven en het 

inbrengen van ons netwerk. We hebben ook faciliteiten geboden zoals het beschikbaar stellen 

van terreinen en materiaal, het verrichten van werk met ons materieel en financiële bijdragen 

voor de opstart. Bij herhaling hebben wij naar elkaar uitgesproken dat dit in goede 

samenwerking is verlopen. 

 

Plan 

Op 12 november 2015 hebben wij het voorstel ‘De kracht van groene lijn’ van de Stadse Boeren 

Oss met de initiatiefnemers besproken. Dat is het voorstel inclusief financiële onderbouwing 

zoals dat ook bij de inspraakreactie is toegevoegd. Wij hebben toen laten weten dat de 

inhoudelijke kant van het plan en de ambitie die daaruit blijkt, ons zeer aansprak. Maar wij 

hebben daarbij ook aangegeven dat wij verrast waren over de financiële paragraaf, zowel door 

de hoogte van het bedrag (€ 178.500 voor 3 jaar) als door de gekozen opzet. 

 

Ook plaatsen we kanttekeningen bij een betaling aan coördinatoren en vrijwilligers. Met die 

opzet gaan we verder dan het ondersteunen van initiatief van inwoners. Stadse Boeren gaat dan 

namelijk als deskundige organisatie, gesubsidieerd door de gemeente, erop uit om initiatieven 

aan te wakkeren en te faciliteren. En de co-financiering van “vrijwilligers” zou een precedent 

kunnen scheppen voor andere organisaties die met vrijwilligers werken. Dat is niet wat wij voor 

ogen hebben. 

 

Over de business case hebben wij opgemerkt dat deze naar onze berekening niet klopt. De 

gepresenteerde besparing herkennen wij niet. Bij doorrekening komen wij niet verder dan een 

besparing van maximaal ca. 15 %. Daar moeten dan eigenlijk nog de kosten van afgetrokken 

worden die aan gemeentezijde gemoeid zijn met begeleiding, het ter beschikking stellen van 

grond en eventuele werkzaamheden en materiaal, zoals dat tot nu toe ter beschikking werd 

gesteld.   

 

Reactie Stadse Boeren Oss: 

• Het gesprek was 12 oktober, niet 12 november  

• U geeft aan verrast te zijn over de hoogte van het bedrag. Helaas hebben we hierover sinds 

12 oktober nooit meer kunnen spreken met u. Wat ons betreft is alles bespreekbaar, hoewel 

wij de begroting weloverwogen hebben samengesteld. Uit onze ervaring en uit de evaluatie 
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van het project “Bewoners Beheren Buurt” blijkt dat goede coördinatie enorme toegevoegde 

waarde biedt. 

• U geeft aan dat u moeite heeft met betaling aan coördinatoren en vrijwilligers. Maar aan 

vrijwilligers wordt geen betaling gedaan. Met co-financiering bedoelen wij, en zo hebben we 

het ook in ons plan opgeschreven en in het gesprek aan u toegelicht, dat vrijwilligersuren 

die gemaakt worden een bepaalde waarde vertegenwoordigen. Wat u er blijkbaar in leest is 

dat vrijwilligers 25 euro per uur betaald krijgen. Dat is A) niet de bedoeling en B) niet door 

ons verteld noch opgeschreven. De bijdrage die we bij kopjes 4 en 5 uit de financiële 

paragraaf aan de gemeente vragen zijn puur en alleen bedoeld voor het opstarten en 

onderhouden van de tuinen (voor materiaal en diensten en dergelijke). De co-

financieringsuren zijn 100% pure vrijwilligersuren die, wanneer je er een eurobedrag 

tegenaan zet, ook een bepaalde waarde vertegenwoordigen. Maar de daar genoemde 

waarden zijn nu juist niet datgeen dat we aan u vragen. Ik hoop dat deze uitleg daarover 

duidelijkheid verschaft. 

• Over de business case het volgende: daarover heeft u inderdaad tijdens ons gesprek gezegd 

dat u daar op een andere manier naar kijkt. We hebben tijdens het gesprek aangegeven dat 

we benieuwd zijn naar u inzichten in deze, maar daarover hebben wij tot deze brief niets 

gehoord. Zoals u onze besparing niet herkent, weten wij ook niet waar u de besparing van 

15% vandaan haalt. We zien de doorrekening graag tegemoet en we zouden graag hierover 

met u in gesprek gaan. Wij zien wel degelijk aanvullende besparingen omdat nu tal van 

ambtenaren en gebiedsbeheerders bezig zijn met (nieuwe) buurt- en burgerinitiatieven. 

Bovendien worden nu (grote) bedragen toegekend aan sommige nieuwe buurttuinen, terwijl 

die bedragen niet nodig zouden zijn wanneer wij de Stadse Boeren community inzetten. 

Sterker nog, sommige buurttuinen krijgen nu geld (veel meer dan wij begroten), terwijl zij 

niet worden gewezen op de aanwezigheid van de Stadse Boeren Oss. Dat is zonde … 

 

Afspraak 

Op 12 oktober hebben we het plan besproken en laten weten dat wij moeite hebben met de 

geschetste financiële consequenties. Wij hebben de initiatiefnemers uitgenodigd om met een 

voorstel te komen dat wel aansluit bij onze visie op burgerinitiatief voor stadslandbouw. We 

blijven graag met hen in gesprek om te bekijken welke mogelijkheden er zijn om meer 

stadslandbouwprojecten te realiseren. We zijn bereid om te investeren maar dan op de 

gebruikelijke wijze.  

 

Reactie Stadse Boeren Oss: 

• Met betrekking tot de hierboven “uitnodiging om met een voorstel te komen dat wel aansluit 

bij onze visie op burgerinitiatief voor stadslandbouw” kan ik helaas niets anders zeggen dan 

dat wij de door u geschetste uitnodiging nooit hebben gehad. Sterker nog, tijdens het 

gesprek heeft u aangegeven dat u eerst intern ging bespreken hoe een nieuwe hybride-

vorm van financiering mogelijk zou zijn. Een week later kregen wij een telefoontje dat u niet 

met ons verder wilt. Dat is door ons niet opgevat als een uitnodiging maar als een afwijzing, 

waarna we besloten te gaan inspreken tijdens de commissievergadering op 12 november. 
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• Het klopt (zoals hieronder aangeeft) dat u mij vandaag heeft gebeld om aan te kondigen dat 

u deze brief gaat sturen en dat u ons gaat uitnodigen voor een gesprek. Wij kijken uit naar 

dat vervolggesprek. 

 

Vervolg 

De initiatiefnemers hebben een kopie van deze brief gekregen en ik heb hen uitgenodigd voor 

een gesprek op korte termijn. 

 

Ik hoop u hiermee naar tevredenheid te hebben geïnformeerd, 

 
Mr J. van der Schoot, 

Wethouder Openbare Ruimte c.s. 


